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06. 10.   Hradčánek – Drakiáda  

12. 10.    Hradčanské vlnky 

 25. 10.    Obec – Strašidelné dýňování 

26. 10.    SDH – Masarykovy vatry 

16. 11.   Hon MS 

23. -  24. 11. KSH – Vánoční výstava 

30. 11.   Obec – Rozsvěcení ván.stromu 

07. 12.    ČZS – Zabíjačka 

14. 12.    Hradčánek – Ván. besídka 

26. 12.    ČZS – Štěpánská vycházka 

27. 12.   STH -  Vánoční turnaj 

31. 12.   ČZS – Silvestrovská vycházka 
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Zde je několik tradičních podzimních pranostik: 

1. Na svatého Václava (28. září) - hory 

se zahalí do mlhy, podzim se blíží. 

2. Když na Martin (11. listopadu) sněží, 

zima se k nám blíží. 

3. Mnoho listí na zemi - zimní mrazy v 

nás. 

4. Když v říjnu hory sněhem pokryje, 

zima se dlouho zdrží. 

5. Jaký říjen, takový i leden. 

Tyto pranostiky odrážejí pozorování přírody a 

počasí, které lidé využívali k předpovědím. 

6. Když říjen slunečný je, zima se teprve 

dostaví. 

7. Mráz na svatého Martina, dobrá 

úroda pšenice. 

8. Prší-li na svatého Michaela (29. září), 

bude hojná úroda vína. 

9. Jaké počasí na Halloweena (31. října), 

takové bude po celý listopad. 

10. Když v listopadu sněží, rok budoucí s 

deštěm se sejde. 

Tyto pranostiky jsou zajímavým způsobem, jak 

se lidé snažili porozumět cyklům přírody.  
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Vážení čtenáři Hradčanských rozhledů, 
 
s příchodem podzimu a koncem roku se ohlížíme za uplynulým 

půlrokem, který pro naši obec přinesl nejen radosti, ale i výzvy. V červnu 
nás postihly dvousetleté povodně, které zasáhly naše domovy a životy. 

Všichni jsme byli svědky síly přírody, ale také jsme zažili, jak silní dokážeme být, když 
spolupracujeme. Děkujeme všem, kteří se zapojili do obnovy obce, pomáhali 
spoluobčanům likvidovat následky povodní, vaše podpora je pro nás nezměrně cenná. 
I přes tyto těžkosti jsme prožili krásné chvíle na různých akcích a společně vytvářeli 
nezapomenutelné vzpomínky.  
Jak se blíží Vánoce, srdečně vás zveme na naše tradiční vánoční akce, které se budou 
již tradičně konat v naší obci. Přijďte si užít sváteční atmosféru, setkat se s přáteli a 
navodit si tu pravou vánoční pohodu. 
Děkujeme, že jste součástí našeho života v Hradčanech, a těšíme se na společné chvíle! 
 

Marie Galetová 
                           starostka obce 

 
 
 

Klub seniorů Hradčany připravuje 

VÁNOČNÍ VÝSTAVU 
Akce se uskuteční v místním obecním sále ve dnech   

23.- 24. 11. 2024 vždy od 14.00 hodin. 
Ústředním motivem výstavy jsou zvonky a zvonečky všeho druhu. 

Tato výstava je určena nejen pro pozvané vystavovatele, ale zejména pro vás občany 
Hradčan a okolí. Pokud se chcete zúčastnit, přineste své dekorace související 

s Vánocemi do hostince nejpozději v pátek 22.11. do 18:00 hodin.  
Budeme rádi, když se na této výstavě budete podílet s námi. 

V rámci této akce bude Hradčanský hostinec otevřen jak pro návštěvníky, tak pro 
veřejnost následovně: 

pátek      22.11.     17 – 22 
sobota   23.11.     14 – 22 
neděle    24.11.     14 – 21 

Srdečně zvou pořadatelé. 

 

SLOVO STAROSTKY 
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Obecní informace 
 
Z usnesení 13. zasedání Zastupitelstva obce Hradčany, konaného dne 6. června 
2024  

• Zastupitelstvo obce bere na vědomí informaci o seznamu vyřazeného majetku v rámci 
prováděné inventarizace.  

• Zastupitelstvo obce bere na vědomí informace ve věci zasíťování lokality Kráčina.  

• Zastupitelstvo obce Hradčany schvaluje Dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo „ČOV  
intenzifikace – Hradčany“ uzavřený se Společností pro ČOV Hradčany, IČ: 00655261 
se sídlem Sečská 570, 538 21 Slatiňany  na částku 239.629,50Kč a pověřuje 
starostku podpisem smlouvy.   

• Zastupitelstvo obce Hradčany schvaluje provedení průzkumu trhu na projekt                    
a dodavatele stavby „Naučná stezka Hradčany“. 

• Zastupitelstvo obce Hradčany schvaluje provedení průzkumu trhu na projekt                   
a dodavatele stavby „Rekonstrukce výletiště“. 

• Zastupitelstvo obce Hradčany schvaluje žádost paní Heleny Vaculíkové, 
spolumajitelky domu č. p. 30 na rozšíření vjezdu v souladu se směrnicí obce 
č.08/2020. 

• Zastupitelstvo obce Hradčany schvaluje bezplatný pronájem Výletiště paní Marii 
Galetové, Hradčany 6, IČ: 09257101 za účelem pořádání přívesnického tábora pro 
děti. 

• Zastupitelstvo obce Hradčany schvaluje bezplatný pronájem Výletiště Centru pro 
rodinu Ráj, Pavlovice u Přerova 5, IČ: 22661701, za účelem pořádání příměstského 
tábora pro děti.. 

• Zastupitelstvo obce schvaluje záměr na pronájem obecního hostince za podmínek 
stanovených v tomto záměru. 

• Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o zřízení věcného břemene – služebnosti č. 
IV-12-8025441 se společností ČEZ Distribuce, a.s., Teplická 874/8, 405 02 Děčín,     
IČ: 24729035 a pověřuje starostku podpisem smlouvy.  

• Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o zřízení věcného břemene – služebnosti č. 
IV-12-8025108 se společností ČEZ Distribuce, a.s., Teplická 874/8, 405 02 Děčín,     
IČ: 24729035 a pověřuje starostku podpisem smlouvy.  

• Zastupitelstvo obce Hradčany schvaluje Smlouvu o poskytnutí příspěvku na zajištění 
dopravní obslužnosti Olomouckého kraje uzavřenou s Olomouckým krajem, 
Jeremenkova 1191/40a, 779 00 Olomouc, IČ: 60609460 a pověřuje starostku 
podpisem smlouvy.   

• Zastupitelstvo obce Hradčany bere na vědomí zhodnocení volných finančních 
prostředků obce zřízením termínovaného účtu ve výši 20.000.000, -Kč u UniCredit  
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Obecní informace 
 

Bank, na dobu 6 měsíců s roční úrokovou sazbou 4,44 %. 

• Zastupitelstvo obce bere zprávu auditora o přezkumu hospodaření obce za rok 2023 
na vědomí.  

• Zastupitelstvo obce schvaluje závěrečný účet obce Hradčany za rok 2023 bez výhrad.  

• Zastupitelstvo obce schvaluje účetní závěrku obce Hradčany za rok 2023 bez výhrad. 

• Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu kontrolního výboru ze dne 6.5.2024              
o provedené kontrole. 
 

Z usnesení 14. zasedání Zastupitelstva obce Hradčany, konaného dne 6. září 2024 
 

• Zastupitelstvo obce schvaluje výměnu 8 ks standardních obrubníků za 8 ks 
nájezdových obrubníků včetně zakončení přechodovými obrubníky na pozemku parc. 
č. 247 v k.ú. Hradčany paní Svatavy Dlouhé, bytem Sušice 114, 751 11 Radslavice.  

• Zastupitelstvo obce schvaluje pořízení cisterny pro JSDH Hradčany ve výši do               
2 mil. Kč vč. DPH 

• Zastupitelstvo obce Hradčany schvaluje použití obecního vozidla pro cestu na 
mezinárodní soutěž ve vaření v obci Nemce na Slovensku včetně nákladů na 
ubytování a suroviny pro vaření. 

• Zastupitelstvo obce Hradčany schvaluje darovací smlouvu č. 2024/04159/OKH/DSM 
s Olomouckým krajem, Jeremenkova 1191/40a, 779 00 Olomouc, IČ: 60609460 na 
výdaje spojené s řešením situace vzniklé přívalovou povodní ve dnech 27. a 30. 6. 
2024 a pověřuje starostku podpisem smlouvy. 

• Zastupitelstvo obce Hradčany schvaluje smlouvu o poskytnutí dotace ve výši 
120.000,- Kč, č. 2024/03408/OŽPZ/DSM s Olomouckým krajem, Jeremenkova 
1191/40a, 779 00 Olomouc, IČ: 60609460 na částečnou úhradu výdajů na akci 
„Naučná stezka v Hradčanech“ a pověřuje starostku podpisem smlouvy. 

• Zastupitelstvo obce Hradčany schvaluje Smlouvu o zřízení veřejného místa zpětného 
odběru se společností REMA Systém, a.s., se sídlem Budějovická 1667/64, 140 00 
Praha, IČ 64510263 a pověřuje starostku podpisem smlouvy.  

• Zastupitelstvo obce schvaluje prominutí úhrady nájmu paní Marii Zmeškalové, bytem 
Hradčany 27, byt č.102 od 1.7.2024 do doby než ji bude nově opravený byt předán 
k užívání.  

• Zastupitelstvo obce schvaluje prominutí úhrady nájmu panu Rostislavu Jemelíkovi, 
bytem Hradčany 27, byt č.101 od 1.7.2024 do doby než mu bude nově opravený byt 
předán k užívání.  
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Obecní informace 
 

• Zastupitelstvo obce Hradčany schvaluje pořízení osobního automobilu pro potřeby 
obce ve výši do 650.000, - Kč včetně DPH.  

• Zastupitelstvo obce Hradčany schvaluje průzkum trhu a výběr dodavatele na opravu 
dvou bytů v bytovém domě Hradčany 27, kdy kritériem výběru je nejnižší nabídková 
cena v souladu s předloženým projektem opravy, a pověřuje starostku podpisem 
smlouvy o dílo. 

• Zastupitelstvo obce Hradčany schvaluje revitalizaci travnaté plochy hřiště po povodni 
ve výši do 380 tis. Kč včetně DPH s možností využití případné dotace. 

• Zastupitelstvo obce Hradčany bere na vědomí informaci o revitalizaci zázemí                       
a schvaluje revitalizaci zázemí areálu po povodni ve výši do 200 tis. Kč včetně DPH. 

• Zastupitelstvo obce schvaluje spolku Hradčánek, z. s. žádost o dotaci na činnost ve 
výši 15.000, - Kč.  

• Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření smlouvy se spolkem Hradčánek, z. s. na 
činnost ve výši 15.000, - Kč a pověřuje starostku podpisem smlouvy. 

• Zastupitelstvo obce schvaluje spolku Hradčánek, z. s. žádost o dotaci na 3 kulturní, 
sportovní a společenské akce ve výši 3 x 5000, celkem 15.000, - Kč. 

• Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření smluv se spolkem Hradčánek, z. s. na                 
3 kulturní, sportovní a společenské akce v celkové výši 15.000,- Kč (3x5000). 

• Zastupitelstvo obce schvaluje spolku X-TRAIL Rychlohrad, z.s. IČO 22716742 dotaci 
na 1 kulturní, sportovní a společenskou akci, celkem ve výši 10.000, - Kč 

• Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření smlouvy se spolkem X-TRAIL Rychlohrad, z.s. 
IČO 22716742 na dotaci na 1 kulturní, sportovní a společenskou akci, celkem ve výši 
10.000, - Kč 

• Zastupitelstvo obce schvaluje na základě plánu opatření Dohodu o cílech projektu 
Auditu family friendly community. 
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Obecní informace 
 
HODOVÉ OSLAVY V OBCI 
Marie Galetová 
 
Hodové oslavy v naší obci letos začaly v pátek 14. června diskotékou s DJ Vačim, kterou 
pro občany zorganizoval spolek místních hasičů. V sobotu 15. června hned od brzkého 
rána byla otevřena herna stolního tenisu, kde si zájemci mohli přijít zahrát stolní tenis a 
letos dokonce i šachy. O to se postaral spolek stolního tenisu. Odpoledne už pak bylo      
v režii sportovního klubu SK. Nejdříve proběhlo fotbalové utkání mezi FC Langsam a 
Béďa Teamem a večer se pak konalo letní kino. Letos se promítal film „Sladký život“. 
Neděle začala jako vždy budíčkem v podání Moravské Veselky. Ta spolu se starostkou a 
místostarostou obešla celou vesnici. Poté následovala mše svatá v kapličce. Tu odsloužil 
otec Zdeněk a byla v naší obci jeho poslední. Proto jsme se s panem farářem 
po mši oficiálně rozloučili. Dopolední program na návsi zakončil taneční soubor Stars        
z Bystřice pod Hostýnem, kdy děvčata opět předvedla krásné vystoupení.  
Odpolední program pokračoval od 14 hodin na výletišti. K tanci i k poslechu hrála kapela 
Multisins z Hranic. Na programu bylo také vystoupení folklorního souboru Haná                    
z Přerova. Pro děti byly připraveny zábavné atrakce a při show šaška Vikyho si děti užily 
spoustu legrace. Centrum pro 
rodinu Ráj Pavlovice si připravil 
pro prarodiče s vnoučaty 
dílničky, kde si mohli vyrobit       
z nařezaných dílů budku pro 
ptáčky.  
O bohaté a chutné občerstvení 
se po dobu všech 3 dnů opět 
postaraly místní spolky. Velké 
poděkování patří všem, kteří se 
na organizaci hodových oslav 
podíleli. 
 
 
 
 
 
 
 
 



strana 8 

 

 
Obecní informace 

 
AUDIT FAMILY FRIENDLY COMMUNITY 
Marie Galetová 
 
Jak už víte z předcházejících článků, obec Hradčany se jako jedna z 11 obcí na podzim 
v roce 2023 zapojila do tříletého projektu Olomouckého kraje nazvaného Audit Family 
Friendly Community. Hlavním cílem je motivace Vás občanů, abyste měli zájem 
zasahovat do dění a podpořit pro rodinné klima v naší obci. První setkání se uskutečnilo 
19. března, kdy měl každý, kdo přišel do sálu obecního úřadu, možnost přednést své 
náměty a nápady. Oslovili jsme všechny občany od nejmladší po nejstarší 
generaci. Jsme rádi, že jste docela v hojném počtu tuto naši nabídku využili a přišli               
s námi diskutovat, co v Hradčanech postrádáte, ale i co se Vám líbí. Potěšilo nás, že 
jsme probudili Váš zájem a přišli jsme za námi i na 1. workshop k tomuto auditu, který se 
konal 4. dubna a následně i ten další 9. května. Na obou se diskutovalo a zpracovával 
se seznam aktivit – opatření, co je pro Váš život v Hradčanech důležité. Ať už se to týká 
volnočasových aktivit, služeb, kultury či čehokoliv dalšího. Vážíme si toho, že společně   
s námi jste pracovali na tom, aby se v Hradčanech dobře žilo všem obyvatelům napříč 
generacemi. Společně jsme vypracovali seznam aktivit – opatření, které schválilo 
zastupitelstvo na svém posledním zasedání 6. září.  
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Každé opatření má svého „garanta“, a to buď obec nebo je jím někdo z občanů, který 
tuto aktivitu navrhl. Tyto jsou pak rozděleny do časového období, do jaké doby budou 
realizovány. Děkujeme všem občanům, kteří se zapojili do dotazníkového šetření a 
dětem za krásné obrázky. V tabulce níže se můžete seznámit se všemi návrhy. 
 
 
 

Č. Název opatření Rok realizace Zodpovědná osoba 

1 Lanová pyramida 3. Obec + Martina Dlouhá 

2 Workoutové hřiště 3. Obec 

3 Budky pro ptáky + hmyzí domečky 2. Silvie Doležalová 

4 Zástěny u popelnic 1. Martin Dlouhý 

5 Klidová zóna + chodník + lavečky v parku 2. Obec 

6 Lavičky + posezení u Kundrátového 2. Obec 

7 Posezení Výhon 2. Obec 

8 Bar, knihobudka přehrada 1.  Silvie Doležalová 

9 Zlepšit přístup do lesa 1. Obec 

10 Sportovní kroužek pro děti 1. Zuzana Jemelková 

11 Překážka most schod 1. Obec 

12 Březový hájek vyčistit + lavečky 2. Obec 

13 Zájezd pro pracující o víkendu + divadlo 1. Hana Slouková 

14 Aktivity do lesa, stezka bosou nohou 2. Nikol Kiková 

15 Výlet do laser arény 1. Milan Vaculík 

16 Pevný stůl na stolní tenis na Výletiště 2. Marian Motyka 

17 Zpřístupnění WC výletiště + vybavení hřiště 1. Obec 
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POVODNĚ 
Marie Galetová 
 
Intenzivní dešťové srážky a voda stékající z polí a lesů ve čtvrtek 27. června v podvečer 
rychle naplnily koryto Šišemky. Dravá masa bahna, vody a naplavenin zasáhla obce 
podél ní.  V 19:23 hodin vtrhla přívalová vlna na náves Hradčan. Tuto bleskovou povodeň 
nemohl nikdo předvídat. Průtok Šišemky v době kulminace spočítali pracovníci Povodí 
Moravy na více než 30 m³/s. Konkrétně v obci Šišma činil průtok 32 m³/s, v obci 
Hradčany dosáhnul průtok v řece hodnoty 36 m³/s. Dle hydrologických údajů pro tok 
Šišemky odpovídal průtok v obci Šišma dvousetleté povodni, jednalo se tedy o extrémní 
povodeň. V obci Hradčany se průtok v řece dvousetleté povodni přiblížil.  
Do obce dorazilo ihned po zaplavení obce pomoci několik hasičských jednotek z okolí, 
ze vzdálenějších míst a naši hasiči. Ten den do téměř ranních hodin odčerpávali vodu ze 
zatopených domů, sklepů a lagun v obci. Bezprostředně po opadnutí vody se ještě večer 
zapojili do pomoci i dobrovolníci z řad občanů Hradčan. Páteční ráno a denní světlo 
následujícího dne plně odhalilo zkázu, kterou voda napáchala. Kromě 2 zcela zatopených 
domů bylo zaplaveno 14 sklepů v rodinných domech, dále zahrady a dvory. Z obecního 
majetku byly nejvíce poškozeny 2 přízemní byty v bytovém domě, dům 26 (Vaculíkovo), 
hřiště se zázemím, obecní auto, plochy a chodníky před úřadem a u mostu, garáž u 
obecního úřadu a intenzifikovaná čistírna odpadních vod. Obec následující den ráno 
zajistila kontejnery, technické vysavače a vysoušeče pro občany. Až do víkendu se v obci 
střídalo několik hasičských jednotek, které pomáhaly s odklízením následků povodní. 
Rovněž občané přišli pomoci svým sousedům a kamarádům s úklidem v jejich domech 
a sklepech. Hasiči v rámci možností vyčistili i koryto Šišemky v obci a směrem ke 
skládce.  
Když už bylo to nejhorší uklizeno, nepotěšila nás předpověď počasí na neděli 30. června. 
Ta nebyla vůbec přívětivá. Aby obec již další povodeň nezaskočila, rozhodla se aspoň 
trochu ochránit domy u Šišemky. Ochotní brigádníci naplnili pískem cca 250 pytlů, které 
místní hasiči rozvezli na nejvíce ohrožená místa. Traktor zdarma zapůjčil pan Horák a 12 
tun písku věnovala firma Lakonado z Dřevohostic. Děkujeme. Část písku jsme věnovali 
sousední Šišmě. V podvečer přišly bouřky a opravdu začalo opět intenzivně pršet. 
Nájemníci z obecních přízemních bytů byli evakuováni. Koryto potoka se sice vodou 
naplnilo až do spodní části mostu, ale voda již obec neohrozila. Množství naplavenin 
znovu ucpalo koryto v místě za zahradou Sloukových a voda opět zaplavila čistírnu 
odpadních vod.  Od čtvrtečního večera až do nedělní půlnoci v obci pomáhalo 
s odstraňováním následků povodní celkem 16 hasičských jednotek. Obec pro všechny 
zajišťovala aspoň stravu a nápoje. Všem patří velké poděkování.  
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Hned v pondělí 1. července probíhala jednání s pozemkovým úřadem ohledně nádrží a 
erozí poškozené cesty u nádrže N2.  V úterý bylo v obci jednáno s generálním ředitelem 
Povodí Moravy MVDr. Václavem Gargulákem, kdy jsem apelovala na vyčištění toku a 
regulaci stromů a keřů, které brání průtoku vody. Následně Povodí Moravy provedlo 
prohlídky a zjišťovali míru škod na svém majetku v naší obci. Bylo poškozeno břehové 
opevnění koryta Šišemky na několika úsecích a zaneseno koryto naplaveninami. Kromě 
Hradčan byly postiženy i obce Kladníky, Hlinsko a nejvíce Šišma. Zahájení 
popovodňových prací se tak hodně protahovalo, protože společnost musela 
zabezpečovací práce provádět i v těchto obcích. K dnešnímu dni bylo provedeno pouze 
rizikové kácení a vyčištění koryta od hrubých naplavenin. Další práce se plánují 
v listopadu. 
V týdnu po povodni navštívil obec rovněž hejtman Olomouckého kraje Ing. Josef 
Suchánek, který se zajímal o škody v obci a jejich následnou likvidaci. Ten přislíbil 
uvolnění finančních prostředků pro postižené obce. 
Poškozen byl i most na návsi, kdy několik tun vážící panely ze spodní části konstrukce 
mostu uplavaly. I tady se nedařilo vyjednat brzkou nápravu. Most je podle posudku 
v pořádku a plně funkční. Jednání a opravy infrastruktury obce komplikoval začátek 
prázdnin, kdy spousta lidí čerpala dovolenou a bylo složité s firmami dojednat brzké 
termíny oprav. Během 3 dnů se aspoň podařilo opravit vymletou dlažbu u obecního úřadu 
a obchodu. Občané se tak mohli opět po obci pohybovat bezpečně.   
Nejvíce byly vodou zasaženy 2 byty v 1. nadzemním podlaží bytového domu hned vedle 
potoka. Poškozeny byly i společné prostory a sklepy. Zde musely být hned po povodni 
vytrhány všechny podlahy, dveře s obložením a vysekány omítky. Rovněž kuchyňské 
linky byly vodou poškozeny. Po intenzivním a zdlouhavém vysoušení byla zahájena jejich 
oprava 2 bytů v bytovém domě. Věřím, že se opravy stihnou včas a obě rodiny prožijí 
vánoční svátky již doma ve svých bytech. Poté bude následovat oprava sklepů a dalších 
společných místností.  
Zahájeny byly rovněž opravy fotbalového hřiště. Při povodni byla více jak polovina plochy 
zanesena bahnem. Zázemí fotbalistů se jen pár dnů před velkou vodou podařilo spolku 
nově zrekonstruovat. Vše bylo vodou zničeno.   
Čistírna odpadních vod byla vodou a bahnem zaplavena do výšky cca 40 cm. 
Dokončenou nově intenzifikovanou stavbu ČOV jsem převzala jen 9 dnů před povodní. 
Nános velkého množství bahna způsobil nefunkčnost technologie. Zaplaveny byly 
všechny rozvaděče technické místnosti, dmýchárna, denitrifikace, místnost s agregátem 
i míchadla a kalojem..  Zde byly bahnem zaplaveny uskladňovací jímky kalů. Kalolis, který 
byl na kolech v dostatečné výšce, naštěstí zasažen nebyl. Vše muselo být 
překontrolováno a provedeny revize odborným servisem. Jedno míchadlo bylo zcela  
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poškozeno. Byl nutný vývoz usazenin, vysátí a vyčištění jímek a dovoz nového 
biologického kalu pro obnovení chodu čistírny. Poničeno bylo i oplocení kolem čistírny. 
Poškozená byla i kanalizace, která se zanesla jemným blátem, které nateklo přes poklopy 
a domovní přípojky. Muselo být provedeno strojové čištění. Veškeré povodňové opravy 
byly prováděny tak, aniž by to občané, jakkoliv pocítili. Bohužel pár oprav škod, které 
napáchala voda nás ještě čeká.  
Spolu s ostatními starosty postižených obcí jsem se zúčastnila jednání k řešení 
preventivních opatření, pozemkových úprav a erozních událostí.  To se uskutečnilo         
16. července za účasti ministra zemědělství Marka Výborného. Především obce nad 
námi musí provést řadu opatření, aby se v případě dalších intenzivních srážek udržela 
voda v korytě a červnová blesková povodeň se již neopakovala.  
Olomoucký kraj uvolnil finanční prostředky na odstraňování následků povodní. Obec si 
požádala o dotaci na neinvestiční výdaje. Obdrželi jsme tak finanční dar 435.000, -Kč na 
vyčištění kanalizace v délce 1,5 km, na povodňový odpad a vývoz kontejnerů. Obec také 
obdržela finanční dar na odstranění následků povodně od města Přerova ve výši 
150.000, -Kč.  
Firma Recovera přispěla darem ve výši 10.000, -Kč a lepšími sazbami za odvoz a uložení 
povodňového odpadu. 
Společnost Vodovody a kanalizace Přerova darovala obci finanční kompenzaci ve výši 
vyúčtovaných nákladů za vlastní služby, tj. 20.000, -Kč.   
Charita poskytla obci lopaty, smetáky, kýble a další materiál.  
Stále probíhají jednání s pojišťovnou a vyčíslování škod následků povodně. V současné 
době jsou prozatím škody vyčísleny na cca 1,3 mil. Kč.    
Závěrem bych ještě jednou poděkovala všem jednotkám hasičů, dobrovolníkům i 
občanům za pomoc a obětavost při odklízení následků těchto povodní v naší obci.  
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VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 
Marie Galetová 
 
Třebaže se poslední vítání občánků konalo v naší obci na podzim, rádi jsme v neděli 23. 
června 2024 v sále obecního úřadu zorganizovali další. Mezi nově narozenými 
dětmi, byly i starší děti obyvatel zkolaudovaných domů z lokality U potoka. Mezi občany 
obce Hradčany jsme tak přivítali 4 holčičky – Natálii, Sáru, Apolenu a Karlu a 2 chlapečky 
– Adama a Tomáše. Zpestřením slavnostního aktu bylo vystoupení místních dětí 
ze Základní školy v Pavlovicích, které si pod vedením paní učitelky Bartošové a paní 
učitelky Henclové pro všechny přítomné připravili pásmo písniček a básniček. Rodiče se 
zapsali do pamětní knihy obce, maminky dostaly kytičku a všechny děti od obce obdržely 
pamětní list a hezké hodnotné dárky. Přinejmenším jeden z nich jim bude tuto událost 
připomínat až do jejich dospělosti. Na závěr každá rodina s novým občánkem dostala i 
kousek slavnostního dortu, který byl upečený pro tuto krásnou událost. Pro všechny bylo 
připraveno drobné občerstvení. Věříme, že to byl pro rodiče a ostatní příbuzné 
hezký zážitek. Vítáme tímto děti v rodné obci a přejeme jim, aby zde prožily krásné 
dětství a následné radostné vykročení do života. 
 

 



strana 14 

 

Obecní informace 
 
ROZLOUČENÍ S PANEM FARÁŘEM 
Marie Galetová 
 
Jak již víte, pan farář Mgr.  Zdeněk Mlčoch nás po letech služby v naší farnosti opustil a 
přešel na novou pozici děkana pro farnost Vsetín a Liptál. Poslední mši svatou, kterou 
otec Zdeněk odsloužil v naší kapličce byla ta hodová 16. června. Bezprostředně po ní 
jsme se s panem farářem i oficiálně za farníky z Hradčan rozloučili a předali mu dárky, 
které mu budou na památku navždy naši krásnou vesničku připomínat. Přestože v naší 
kapli sloužil jen několik bohoslužeb v roce, přesto jeho působení a jeho osobitý přístup 
ke kázání zanechal nesmazatelnou stopu v srdcích všech farníků. Obec Pavlovice 
uspořádala 13. července pro pana faráře menší slavnost na rozloučenou, které se 
zúčastnili i někteří hradčanští občané. Slavnosti se zúčastnili také starostové obcí, kde 
otec Zdeněk v kapličkách sloužil mše svaté. Přestože se většina starostů s knězem 
rozloučila v rámci proběhlých hodových oslav ve svých obcích, rádi jsme využili možnosti 
naposledy s panem farářem prohodit ještě pár slov, poděkovat a rozloučit se. 
K pohodovému odpoledni zahrála Moravská Veselka. Panu faráři přejeme v jeho novém 
působišti pevné zdraví, mnoho štěstí a Božího požehnání.  
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SETKÁNÍ OBCÍ DSO MORAVSKÁ BRÁNA 
Marie Galetová 
 

Toto setkání obcí je obdobou 
bývalých her obcí mikroregionu. 
Ty se konaly v minulosti 
v jednotlivých obcích.  
Jinak tomu nebylo ani letos, kdy 
se setkání konalo 1. června na 
hřišti v Dolních Nětčicích a bylo 
nazváno „Dolnohrátky aneb 
slavíme s dětmi“.  Akce se 
účastnilo 12 obcí. Z Hradčan pod 
vedením starostky obce vyrazilo 
družstvo ve složení Kuba Čevela, 
Maty Čevela, Pepa Pochyla, 
Olinka Zapletalová a Vláďa 
Zapletal. Soutěžit se začalo od    
13 hodin ve vaření na otevřeném 
ohni.  
Pravidla byla trošku pozměněna, 
takže už nebylo nutné sebou vézt 
různé potraviny, ale všechny 
suroviny k vaření obdrželo druž-
stvo na místě. Letos nás pokrm, 
který se měl vařit, překvapil. Byla 

to totiž krupicová kaše. Možná vám přijde jednoduché připravit krupicovou kaši. Ale uvařit 
kaši na ohni a nepřipálit ji, byla pro mnohé docela výzva. Ale naše zkušená kuchařka 
Olinka to zvládla na výbornou. Po vaření následovaly sportovně recesistické soutěže a 
všichni se u nich opravdu dobře bavili. Ty byli nazvány a vymyšleny podle jednotlivých 
období v životě člověka.Takže od miminka, školkaře, školáka, maturanta, vysokoškoláka, 
dospěláka až po seniora.  Počasí bylo celé odpoledne aprílové a občasný deštík byl 
mnohdy proti účastníkům a na klouzavém terénu se soutěžilo trošku hůře.  Obec Dolní 
Nětčice připravilo i doprovodný zábavný program a pro všechny i výborné občerstvení. 
Program tak na hřišti pokračoval až do pozdních večerních hodin. Družstvo z Hradčan se 
umístilo na 6. místě. Heslo pořadatelské obce „Není důležité vyhrát, ale seznámit se a 
pobavit se“ se tak podařilo naplnit beze zbytku.   



strana 16 

 

Obecní informace 
 
VÝLET KE DNI DĚTÍ DO VESELÍ NAD MORAVOU 
Martina Dlouhá 
 
Na Den dětí pro nás obec Hradčany uspořádala výlet do Veselí nad Moravou. Výletu se 
zúčastnilo 30 obyvatel Hradčan. Navštívili jsme Dům přírody Bílých Karpat, kde jsme 
strávili 1,5 hodiny a pak se vydali na očekávaný lanový park a dětské hřiště. Tady jsme 
si dali oběd v bistru na břehu řeky Moravy. Po několika hodinách strávených v Domu 
přírody Bílých Karpat a v lanovém centru se část výpravy vydala zpět do Domu přírody, 
který jsme mohli navštívit opakovaně v průběhu dne. Další část se vypravila do 
zámeckého parku, kde byly připraveny úkoly pro děti v pohádkovém lese. V 17 hodin 
jsme přijeli zpět domů do Hradčan.  
 A jak hodnotily výlet samy děti? 
Víťovi (9) se líbil nejvíce lanový park, Andrejce (4) trampolína a lanový park, ve stejném 
duchu odpovídala i Dorotka (5) a Sabinka (4), Nikolka (10) nejvíce ocenila také lanový 
park a holky Elenka s Nelinkou kromě lanového centra ocenily i Dům přírody, kde si mohly 
vyrobit vlastní magnetky. Stellince (2) se nejvíce líbily úkoly, Natálce (1) autobus, Terezce 
(5) všechno a Kristiánkovi (3) podle jeho slov NIC, ale strávil 3 hodiny v pískovišti. Všech 
jsme se nestihli vyptat, ale z průměru získaných odpovědí hodnotíme výlet jako 

vydařený       
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FARMÁŘSKÝ MINI TRH 
Marie Galetová 
 
Jako loni, tak i letos se obec rozhodla uspořádat farmářský mini trh. Letos nám přálo i 
počasí, takže v sobotu 11. května bylo na výletišti v Hradčanech vše nachystáno pro 
návštěvníky. Do příprav se zapojila spousta občanů. Někdo napekl, někdo uvařil, a nebo 
na místo dopravil hromadu zvířátek. Ale hlavně každý mohl přijít a nabídnout své přebytky 
v pěstování buď zcela zdarma nebo za malý peníz. A tak byly k mání například různé 
sazeničky zeleniny, květin nebo různé „úkopky“, které občané získali při jarním úklidu 
svých zahrádek. Letos jsme akci obohatili o větší zábavu pro děti. Ty mohly hned při 
vstupu získat hrací kartu s desítkou úkolů, které na děti čekaly po celém areálu výletiště. 
Děti tak luštily zábavné karty, které na akci zapůjčilo Centrum pro rodinu Ráj Pavlovice. 
Ale také poznávaly bylinky a vyzkoušely různé dovednostní aktivity. Mohly si zasadit 
semínka, která pak budou pozorovat, jak z nich rostou dýně, fazole, cukety a další 
zelenina. Po splnění všech úkolů dostaly děti sladkosti a sazeničku bylinek nebo květin 
za odměnu. Pro návštěvníky byly k mání sirupy, ručně vyráběné šperky, voňavé dekorace 
nebo něco sladkého na zub od přespolních prodejců. Velmi hezká, a hlavně zajímavá 
byla „medová expozice“. K vidění byla různá domácí zvířátka a děti se s radostí pomazlily 
s morčátky. Kromě jiného si návštěvníci pochutnali na výborné zelňačce a domácích 
zákuscích. Všem, kteří se na akci podíleli patří velké poděkování a budeme se těšit zase 
za rok na viděnou. 
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VOLBY V NAŠÍ OBCI  
Marie Galetová 
 
Ve dnech 7.- 8. června 2024 se konaly volby do Evropského parlamentu. Z celkového 
poštu 252 osob zapsaných do výpisu ze seznamu voličů v naší obci se voleb zúčastnilo 
107 voličů. Ti odevzdali 107 platných hlasů. Volební účast v naší obci byla 42 %. Nejvíce 
hlasů od voličů v naší obci obdržely následující strany a hnutí: 

1. ANO 211 27 hlasů 
2. SPOLU (ODS,KDU-ČSL, TOP 09) 19 hlasů 
3. PŘÍSAHA A MOTORISTÉ 14 hlasů 
4. SPD a Trikolora 10 hlasů 
5. STAČILO!, KSČM, SD-SN, ČSNS 10 hlasů 
6. Starostové a osobn. Pro Evropu 6 hlasů 
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Ve dnech 21.-22. září 2024 se konaly volby do Zastupitelstva Olomouckého kraje. V naší 
obci se voleb zúčastnilo z 254 zapsaných osob 100 voličů. Platných odevzdaných hlasů 
bylo 99. Účast ve volbách byla 39,37 %. Nejvíce hlasů od voličů v naší obci obdržely 
následující strany a hnutí: 

1. ANO 211 37hlasů 
2. STAROSTOVÉ PRO OLOMOUCKÝ KRAJ 15 hlasů 
3. Spojencio24 s vámi 14 hlasů 
4. SPD, Trikolora, PRO a Svobodní 8 hlasů 
5. STAČILO!, 7 hlasů 
6. ODS 5 hlasů 
7. Hlas pro náš kraj, SOCDEM, SproK 4 hlasy 
8. Piráti s podporou 4 hlasy 
9. PŘISAHA občanské hnutí 3 hlasy  
10. SPR-REP.STR.ČECH,MORAVY,SLEZ. 1 hlas 
11. Moravané 1 hlas 

Děkuji občanům, že se v hojném počtu dostavili k volbám. A členům volební komise za 
dobře odvedenou práci v komisi a při následném bezchybném sčítání volebních lístků. 
 
 
Opět žádáme občany, aby větve z tújí, keřů a stromů ukládali na sběrném místě, a to na 
obecním pozemku, který se nachází za zahradou Sloukových a před halou Horákových 
směrem k čistírně odpadních vod. V zadní části pozemku je vytýčený prostor, kam lze 
větve ukládat.  

Ukládejte zde prosím 
pouze větve, nikoliv 
trávu a další bioodpad, 
který patří do kompos-
térů nebo do hnědých 
kontejnerů na bioodpad 
u obecního úřadu!!  

Děkujeme. 
 

 

 

 

https://www.facebook.com/photo/?fbid=847852304116749&set=a.515160330719283&__cft__%5b0%5d=AZUGjsu_Acp3Wn3hqVJaWr-doBGNna-yc_kbyRIQ3cnUo3FMsKurjji5bfL0od5tdElbh42TyRnWF0wgZP6tisavP7GsnKQL7MM9ZEj47fdV1Ea__Jxyv6WFgotSHJow9_qDBRTXEhuqVCt9zhkouhtPvLTMtxOKNQH16_LCtJmiGcw3QQrtP2AuS7oyD7M7xdE&__tn__=EH-R
https://www.facebook.com/photo/?fbid=847852304116749&set=a.515160330719283&__cft__%5b0%5d=AZUGjsu_Acp3Wn3hqVJaWr-doBGNna-yc_kbyRIQ3cnUo3FMsKurjji5bfL0od5tdElbh42TyRnWF0wgZP6tisavP7GsnKQL7MM9ZEj47fdV1Ea__Jxyv6WFgotSHJow9_qDBRTXEhuqVCt9zhkouhtPvLTMtxOKNQH16_LCtJmiGcw3QQrtP2AuS7oyD7M7xdE&__tn__=EH-R
https://www.facebook.com/photo/?fbid=847852304116749&set=a.515160330719283&__cft__%5b0%5d=AZUGjsu_Acp3Wn3hqVJaWr-doBGNna-yc_kbyRIQ3cnUo3FMsKurjji5bfL0od5tdElbh42TyRnWF0wgZP6tisavP7GsnKQL7MM9ZEj47fdV1Ea__Jxyv6WFgotSHJow9_qDBRTXEhuqVCt9zhkouhtPvLTMtxOKNQH16_LCtJmiGcw3QQrtP2AuS7oyD7M7xdE&__tn__=EH-R


strana 20 

 

Obecní informace 
 
ZAHÁJENÍ ŠKOLNÍHO ROKU V ZÁKLADNÍ ŠKOLE V 
PAVLOVICÍCH  
Marie Galetová 
 
Prázdniny utekly jako voda a děti opět usedly do školních lavic. V pondělí 2. září se 
konalo slavnostní zahájení školního roku 2024-2025 v naší spádové základní škole           
v Pavlovicích. Děti po prázdninách za přítomnosti starostů z okolních vesnic přivítal nový 
ředitel školy Mgr. Petr Vrána. Ten představil novou koncepci školy a personální změny. 
Děti na 1. stupni se mohou těšit na školu v přírodě a pro ty starší se plánuje lyžařský 
nebo vodácký kurz. Děti pozdravil také pan starosta Pavlovic Mgr. Jaromír Školoudík.       
I letos každý z 15 prvňáčků dostal patrona žáka z řad deváťáků. Z Hradčan do první třídy 
nastoupil pouze jeden prvňáček, a to Julinka Pátková. Školu v Pavlovicích letos 
navštěvuje 128 dětí. Vedení obce Julince, ale i ostatním žákům z obce přeje pohodový 
začátek školy.  Ať se jim ve škole líbí, prožijí spoustu hezkých chvil, poznají nové 
kamarády a naučí se vše potřebné do života. 
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ZÁJEZD NA ZÁMEK TOVAČOV - FLORIA KROMĚŘÍŽ 
Zdenka Klvaňová 

 
Opět je tady květen a to je pro zahrádkáře  měsíc výsady květin, stromků a různých 
přísad.  
Tak jsme 4. května 2024 vyrazili do Kroměříže na prodejní výstavu Floria Jaro 2024. 
Nejdříve jsme se zastavili na nedalekém zámku v Tovačově. Je to sice za humny, ale 
mnozí z nás tam byli poprvé. Na zámku nás uvítala sympatická průvodkyně, která nás 
seznámila s historií zámku. Ten byl původně hrad a vznikl na bažinatém terénu na 
východním okraji města. S charakteristickou Spanilou věží, která je vysoká 85 metrů byl 
podle pověsti založen v 2. polovině 11. století jako útočiště lovců. Později sloužil jako 
dobře chráněná vodní tvrz. Za posledních Cimburků byl hrad přestavěn na renesanční 
zámek, který je od roku 1994 majetkem města Tovačova. 
Po prohlídce zámku jsme se vydali do Kroměříže. Letošní výstava byla na téma Láska   
v oblacích. Z mnoha různých druhů květin bylo vytvořeno letadlo, létající balon a mnoho 
dalšího. Po celém areálu výstaviště bylo na prodej mnoho krásných květin, keříků               
a přísad. 
Každý si mohl vybrat to co potřeboval, ale i to co mu padlo jen tak do oka. Nejen krásou 
je člověk živ, a tak jsme si daly něco dobrého k jídlu a pití. Tento den se velmi vydařil a 
už se těšíme na příští rok. 
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KVĚTNOVÉ SETKÁNÍ ZAHRÁDKÁŘŮ 
Josef Tomčík 

 
V sobotu 25. května 2024 jsme opět naplánovali přátelské setkání všech zahrádkářů a 
jejich rodinné příslušníky, také jsme pozvali přátele a známé, kteří jsou příznivci 
zahrádkářů. 
V odpoledních hodinách jsme se sešli na dvoře Spolkového domu u zabijárny. Kdo mohl 
tak, se tohoto setkání zúčastnil a setkal se s přáteli. Při tomto setkání jsme popřáli panu 
Vojtěchu Horákovi k jeho kulatým narozeninám, které měl v měsíci květnu a popřáli mu 
mnoho zdraví a pohody. 
Následovalo jídlo a pohoštění: pivíčko, vínečko, kafíčko a výborné koláčky. 
Pro dobrou náladu nám opět zahráli naše členky Duo Engles. 
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OKRESNÍ SETKÁNÍ INVALIDŮ 7. 9. 2024 
Hana Tomčíková 

 
Znovu po roce se mělo konat setkání invalidů. Ještě před tím volala paní Apolenářová 
(předseda Alfa hendicap), zda se tato akce bude konat, protože naší obcí prolétla 
záplavová vlna. Ujisti jsme ji, že sice výletiště bylo také zatopené, na parketu bylo 30 cm 
vody, ale setkání se může uskutečnit. 
Naši kuchaři již v pátek nachystali žebra na gril a brzo ráno v sobotu začali vařit guláš, 
aby na desátou byl hotový. Také jsme nachystali koláčky a ke kafíčku i zákusky. 
Před desátou se začalo výletiště plnit návštěvníky.  
Při prvních tonech kapely se parket naplnil tanečníky, a tak to zůstalo až do konce 
setkání. Pro pobavení vystoupil bublinkový klaun, který vytvářel bubliny různých tvarů. 
Velmi hezké bylo vystoupení seniorek se sokolskou skladbou, při kterém se zúčastnily i 
nejstarší sokolky. 
Velký zájem byl o bohatou tombolu, kde mohl vyhrát každý, když si koupil los. V pět hodin 
přijel autobus a všichni spokojeně nastoupili. Prožili hezky slunečný den s kamarády a 
pobavili se. Tak zase příští rok. 
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ZAHRÁDKÁŘSKÁ VÝSTAVA 
Zora Hrbáčková 

 

Letošní rok si s těmi, co obdělávají půdu, pohrával. Na jaře mrazíky, v létě sucho a horko 
a s příchodem podzimu deště a záplavy. A čas setí i sklizně se také posunul, takže 
koncem července byla část úrody uklizena. Naše zahrádkářská výstava, která bývá 
plánovaná na začátek září, také musela z důvodů špatného počasí a nadcházejících 
voleb do krajů, dvakrát měnit termín svého konání, a tak vyvstaly obavy, co budeme 
vůbec vystavovat, když zahrady zely prázdnotou. 
 

 
 
Přes všechny tyto problémy a nástrahy jsme výstavu 28. - 29.10. 2024 otevřeli. 
Tématem výstavy byla stará loukoťová kola, která se v různých aranžmá nacházela po 
celé prostoře výstavy. Stoly se opět plnily, k naší velké radosti, výpěstky ze zahrádek. 
Vévodily jablka všech možných odrůd, ale i zelenina, brambory, dýně, pokojové květiny. 
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Výstavu navštívilo 188 dospělých a 54 dětí, své 
výpěstky poskytlo 23 vystavovatelů.  
K prodeji byly nabídnuty chryzantémy, macešky 
a drátovce, trvalky a různé dekorace. Také byla 
vyhlášena soutěž o nejtěžší bramboru, jablko a 
papriku, tady jsou naši výherci:  
                       p. V. Raška  - brambor 0,620 g 
                       p. V. Heroldová  - jablko 0,567 g    
                       p.  L. Kuča  - paprika 0,279 g 
 
Co říci závěrem? Snad jen, že se výstava líbila, 
že se nakonec sešlo dostatek výpěstků i dekorací 
a také poděkování všem, kteří se na výstavě ve 
svém volném čase podíleli. 
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AKTUÁLNĚ Z CENTRA PRO RODINU 
RÁJ 
Martina Dlouhá 

 
 
 
V roce 2024 se nám podařilo získat několik nadačních grantů pro rozvoj přírodní 
vzdělávací Rajské zahrady. Koncem léta jsme dostavěli díky Nadačnímu grantu ČSOB 
Pomáhá regionům pec na chleba s grilem a udírnou, která doplnila naši vybavenost pro 
pořádání veřejných akcí. Máme z toho velkou radost. Stavbu mohou využít i zájemci           
o pronájem areálu na rodinné oslavy. 

 
Na jaře 2024 jsme s finanční podporou od Nadace Partnerství za pomoci dobrovolníků 
zasadili 40 vzrostlých listnatých stromů. Dalším projektem, který se nám podařilo v roce 
2024 zrealizovat byl nový prvek pro vzdělávání v environmentální oblasti – domeček se 
dvěma různými povrchy střechy - taškovou a zelenou, kde si děti při programech mohou 
vyzkoušet jak funguje zadržování vody v krajině na rozdílném povrchu. 
 



strana 27 

 

Centrum pro rodinu Ráj 
 
Obec Pavlovice u Přerova a DZO Moravská Brána nás zahrnuli do projektu mobilních 

tras a zajímavých turistických míst              
v rámci regionu Moravská brána a 
vyrobili pro nás kovovou destičku s QR 
kódem, kterou umístíme na zeď k brance 
do naší přírodní zahrady. Tam si může 
kdokoliv přečíst o Rajské zahradě a           
o možnosti ji navštívit.  
Po celý rok také realizujeme vzdělávací 
a rozvojové programy pro dospělé 
jednotlivce, páry i  rodiny. I v posledních 
měsících tohoto roku vás zveme                 
k bohatému programu. Přihlášky a 
informace ke všem programům najdete 
na webu: www.raj-pavlovice.cz. Zde 
přinášíme malý vhled do těch nejbližších 
akcí. 
 
Den pro maminky, babičky a vnučky 
bude v sobotu 16. listopadu, tentokrát na 
téma Kořeny mého nejlepšího já. Co 

krásného mám od maminky, babičky, co je v našem rodě úžasného, v čem jsem naopak 
originální a co přináším do rodiny já? V programu si užijete povídání i tvoření. 
 
V neděli 17. listopadu připravujeme Den pro tatínky s dětmi v Tučíně, součástí bude výlet 
k nové rozhledně, táborák a další dobrodružný program. 
 
V pondělí 18. listopadu budou Ženské kruhy na přání několika hradčanských maminek 
ještě jednou téma Jak říkat ne a nemít výčitky. Do konce roku budou ještě další dvě 
témata, která ženy navrhnou, v termínech 25. listopadu a 9. prosince. Sledujte náš web 
a fb.  
 
Ve čtvrtek 28. listopadu od 9:00 a od 16:00 připravujeme oblíbené tvoření adventních 
věnců s besedou s Petrou Zlámalovou na téma Jak prožívat advent v rodině.  
 
Po celý prosinec bude opět v regionu vyvěšená Adventní stezka pro rodiny. Nechme se 
překvapit, kde to bude tentokrát.  

http://www.raj-pavlovice.cz/
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Aktuálně v Ráji také probíhá kurz keramika pro děti i dospělé, jde o 8týdenní kurz, kde 
se mohou i úplní začátečníci pod vedením lektorky naučit, jak pracovat s hlínou a vyrobit 
si první keramické výrobky. Kurz je oblíbený i pro rodiče s dětmi a prarodiče s vnoučaty, 
kde mohou spolu strávit hezký a kvalitní čas. Další kurz budeme otevírat po novém roce. 
 

 
Těšíme se na vás na programech a v našem areálu 

 

Martina Dlouhá a Hana Školoudová 
Centrum pro rodinu Ráj 
 
 
 

Všechny naše programy najdete na našem webu www.raj-pavlovice.cz a 
můžete nás sledovat i na FB @RajPavlovice a Instagramu raj_pavlovice.
           

http://www.raj-pavlovice.cz/
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Knihovna 
 
PRÁZDNINOVÁ SOUTĚŽ V KNIHOVNĚ 

  Jana Hrbáčková 
 

Letošní prázdniny si knihovna Hradčany 
připravila pro své čtenáře výtvarnou 
prázdninovou soutěž. Každý týden byl pro 
soutěžící připravený úkol, soutěžící mohli 
nosit jednotlivé úkoly ihned po jejich splnění 
nebo je přinést všechny najednou po 
splnění posledního zadání. Tuto variantu si 
vybrali všichni naši soutěžící. 
Do soutěže se zapojilo 6 čtenářů. Někteří 
splnili jen dva úkoly, někdo soutěž vzdal už 
po prvním úkolu, ale přesto se našli vytrvalci, kteří se nevzdali. Se všemi osmi úkoly si 
naprosto bezchybně poradila Nikolka Klvaňová, Terezka Klvaňová a Jana Walenková. 
Bylo velmi těžké vybrat mezi děvčaty vítězku. Nakonec velmi těsně zvítězila Nikola 
Klvaňová, druhou příčku obsadila Terezka Klvaňová a třetí místo patří Janě Walenkové. 
Vítězům gratulujeme a máme pro ně v knihovně připravené diplomy a odměnu, kterou si 
můžou vyzvednout v knihovně ve čtvrtek 12. září od 17 – 19 hodin. 
Tímto bych pozvala i ostatní čtenáře k účasti na akcích knihovny.  

Knihovnu může navštívit 
každý, i když není v knihovně 
zaregistrován. Přijďte se 
podívat, jste srdečně zváni. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 



strana 30 

 

Knihovna 
 
KNIŽNÍ TIPY 
 
V tomto čísle bych ráda oslovila všechny malé čtenáře. V září se podařilo pro knihovnu 
objednat velké množství knížek pro děti.  
Některé z nich vidíte na obrázku, některé jsou již mezi čtenáři. Přijďte se podívat, určitě 
si vyberete. 
 

 
  
Těším se na Vás v knihovně. Přijďte se podívat i bez registrace, ráda vám knihovnu 
ukážu a možná se rozhodnete stát se pravidelným 
návštěvníkem.  
A kdy máme otevřeno? 
Pondělí:  17.00 – 19.00 
Čtvrtek: 17.00 – 19.30 
Email: knihovnahradcany@centrum.cz 
 

mailto:knihovnahradcany@centrum.cz
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BESEDA O ORIENTÁLNÍCH HUDEBNÍCH NÁSTROJÍCH 

Ladislav Sigmund 

Klub seniorů Hradčany ve spolupráci s obcí Hradčany uspořádali v pátek 31.května 
večer v sále místního hostince besedu o orientálních hudebních nástrojích. 
Poutavě povídala a zároveň předváděla paní Marie Pospíšílová z Bystřice pod 
Hostýnem. 
Poznali jsme šamanský bubínek, africký buben djembe, dešťovou hůl, tibetskou 
zpívající misku a mnoho dalších orientálních hudebních nástrojů. Měli jsme i možnost 
si všechny nástroje vyzkoušet. Beseda byla otevřena pro všechny občany a zúčastnilo 
se jí kolem 2 zájemců z naší obce. 
Na závěr nám paní Pospíšilová předvedla  i pár cviků z čínského TAJ – ČI, což je 
cvičení určené k relaxaci, uvolnění, zklidnění mysli a doplnění životní energie. Výhodou 
tohoto nenáročného cvičení je, že se naučíte správně dýchat, stát a zatěžovat tělo. Paní 
Marie Pospíšilová předběžně přislíbila, že by vedla pár lekcí tohoto cvičení u nás 
v Hradčanech v zimních měsících.                                    
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SLET ČARODĚJNIC 2024 

Ondřej Zlámal 

Rok se s rokem sešel a 30. dubna se na našem fotbalovém hřišti pořádalo nejen pro 
děti tradiční Pálení čarodějnic. Místní sportovci, s hojným zástupem dobrovolníků, pro 
děti opět uspořádali odpoledne plné zábavných her. 
Tento rok, stejně jako ten loňský rok, bylo počasí jako vymalované a nejspíše i proto jsme 
měli opět hojnou účast dětí z Hradčan i širšího okolí. Tentokráte nechyběl ani skákací 
hrad, na kterém se zejména Ti nejmenší bohatě vydováděli. Po zdolaní všech soutěží 
byly děti odměňovány přichystanými balíčky. Nechybělo také tradiční zapálení vatry a 
opékání špekáčků. 
Ani dospělí však nepřišli zkrátka. Ti se mohli občerstvit v našem okénku s dobře 
vychlazenými nápoji nebo zakousnout nějaké dobroty z udírny. 
Přestože večer už byl poměrně chladný, pokračovalo veselí za doprovodu hudby až do 
pozdních večerních hodin... Naše poděkování patří všem dobrovolníkům, kteří nám           
s touto akcí vypomáhali. 
Bohužel na konci června zasáhly nejen okolní vesnice, ale i Hradčany zničující povodně, 
v jejichž důsledku bylo hřiště z velké části zničeno a kompletně bylo také vyplaveno 
zázemí s šatnami. Budeme doufat, že rekonstrukce budou prohýbat co nejrychleji, aby i 
příští rok jsme tu měli krásné hřiště, a nejen čarodějnická tradice, aby mohla pokračovat. 
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Hradčánek     
 
SPOLEK HRADČÁNEK 

Nikol Kiková 

Na jaře v obci vznikl nový spolek rodičů a dětí s názvem Hradčánek, jehož účelem je 
vytvářet podmínky pro setkávání dětí, rodičů i prarodičů a připravovat pro ně vhodný 
prostor a program.  
Spolek pořádá každé pondělí od 16:30 na výletišti kroužek pro děti zaměřený na 
pohybové aktivity. V nepříznivém počasí se bude spolek scházet v sále obecního domu, 
kde kromě sportovní části budou děti tvořit různé výrobky a hrát deskové hry. Aktuální 
informace spolek zveřejňuje na svých facebookových stránkách.  
V průběhu roku spolek organizuje několik tematických akcí pro veřejnost. 
Budeme rádi, když se na našich akcích všichni potkáme. 
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ROZLOUČENÍ S PRÁZDNINAMI 

Nikol Kiková 

Spolek Hradčánek uspořádal dne 25. 8. 2024 na výletišti svoji první akci pro děti – 
Rozloučení s prázdninami. Připravených bylo 10 stanovišť se sportovními úkoly, za 
jejichž splnění na děti čekaly zajímavé odměny. Dále si děti užily skákací hrad, malování 
na obličej, zaplétání copánků a zvířátka z balónků. V kreativních dílničkách si děti i 
dospělí mohli vyrobit květináče a tašky. V závěru odpoledne přijel Daniel Taraba zahrát 
divadlo Princ Bajaja, kterým rozradostnil všechny přítomné děti. Zajištěno bylo bohaté 
občerstvení, největší úspěch měly dle očekávání dobroty z grilu. Byli jsme potěšeni 
hojnou účastí dětí a dospělých, přišlo téměř 70 dětí. Děkujeme všem dobrovolníkům, 
kteří se podíleli na organizaci akce.  
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POSLEDNÍ SMEČ 

Břetislav Vaculík  

Stolní tenis Hradčany uspořádal 10.8. 2024 pro všechny své příznivce včetně 
současných i bývalých hráčů stolního tenisu Hradčany, letní neformální setkání 
v kouzelném prostředí Hradčanského výletiště (Rajčuda) Začátek byl akce 14:00 
Na programu byly sportovní a zábavné soutěže pro děti a dospělé: 
Výsledky dětský závod v biatlonu: 
Kategorie mladší děti: 1. Štěpán Valašík 
                                    2. Adam Valašík 
                                    3. Anna Vaculíková 

Kategorie starší děti: 1. Dominik Mišun 
                                  2. Filip Rác 
                                  3. Michal Navrátil 

Soutěž král střelců: 1. Adam Valašík 
                                2. Michal Navrátil 
                                3. Dominik Mišun 
                                4. Filip Rác 
                                5. Štěpán Valašík      
Dětský miniturnaj ve stolním tenisu byl určen pouze pro amatéry, jehož vítězem se stal 
hradčanský hráč Filip Rác,  

2. Dominik Mišun 
3. Štěpán Valašík 
4. Adam Valašík   

Hlavní disciplína Miniturnaj ve stolním tenisu pro dospělé, kde se ve finále utkaly dvě 
hráčky Hana Ševčíková a Hana Valašíková. Vítězkou se stala Hana Ševčíková bývalá 
hráčka ST Hradčany z Otrokovic.  
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 3. místo: Matěj Symerský - Oprostovice 
 4. místo: Jan Symerský - Oprostovice 
 5. místo:Tomáš Zmeškal - Hradčany 
 6. místo: Matěj Hradil – Přerov 
 

Na závěr turnaje proběhla oblíbená obíhačka o láhev sektu             
Této soutěžní disciplíny se zúčastnili všichni přítomní bez rozdílu hráčské úrovně. 
Vítězem se stal po zásluze Matěj Symerský z Oprostovic, který ve finále zdolal hráče 
z krajské soutěž Davida Kubíka. 
Nechybělo ani losování na Kole štěstí pro děti a Losování na Kole štěstí pro dospělé. 
Hlavním cílem všech soutěží však nebylo pouze zdolat soupeře nýbrž pěstovat krásu těla 
i ducha a udržovat obecní pospolitost a přátelství.  
    
    
STARÉHO PSA NOVÝM KOUSKŮM NENAUČÍŠ!  

Břetislav Vaculík   

Po skončení sezóny 2023/2024 okresní soutěže ve stolním tenisu s přihlédnutím na naši 
základní hráčskou sestavu s věkovým průměrem 76,5 roků (možná i nejvyšším v České 
republice) bylo nezbytné provést generační 
obměnu hradčanského družstva a dát 
definitivní sbohem těmto přestárlým 
„stolnětenisovým dinosaurům“. Pro sezónu 
2024/2025 byl sestaven nový tým složený 
z hráčů: Josef Barot ml., Martin Umrian, 
Tomáš Pumprla a Petr Vychodil. Kapitánem 
tohoto výrazně omlazeného týmu je Martin 
Umrian. V záloze jsou ještě dva další mladí 
hráči: Štěpán Svozil a Matouš Valenta. Nyní 
vychází věkový průměr něco málo přes 22 
roků. Přesto se nejedná o zcela nezkušené 
hráče. Většina z nich už si okresní soutěž 
ve stolním tenisu vyzkoušela v dřívějších 
letech. Nezbývá než popřát tomuto 
mladému týmu hodně úspěchů v nad-
cházející    soutěži. 
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Rybářský spolek Hradčany 
 
Z ČINNOSTI RYBÁŘSKÉHO SPOLKU 

Tomáš Pumprla 

Na začátku dubna se konal zkušební odchyt na nádrži N2, jenž byl zdarma. Chytlo se 
pár pěkných kapříků a ty se mám podařilo převézt na N1, kde plavou dále a udržují nám 
tak délkovou, váhovou a druhovou rozmanitost ryb. 
Další akce proběhla dne 8. 6. 2024, kdy proběhly první letošní rybářské závody. Nevím, 
jak se nám to daří, ale znovu vyšlo krásné počasí a obloha byla bez mraků až do západu 
slunce. Tyto závody byly skromnější a v závodním duchu, protože se sešlo mnoho akcí 
v jednom termínu, a tak přišlo pouze pár lidí, kteří nezávodili. Přijelo 28 závodníků od 
Olomouce až po Holešov. 
Druhé letošní závody proběhly 7. 9. 2024 a to v zatím největším počtu 43 závodníků. 
Tentokrát se podařilo rozmístit plakáty i na sociální sítě, s tím, že jsme měli omezený 
počet chytajících na 47. Od vyvěšení příspěvku na internet, až po závody jsem měl 
přibližně 65 telefonátů. Jsem rád, že se o našem krásném rybníku dozvěděli i v Brně a 
Ostravě, odkud dojeli 4 rybáři a rybářka. Nachytalo se okolo 170 ks ryb, což se opravdu 
mnoho. 
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Rybářský spolek Hradčany 
 
O víkendu 25. 10. – 28. 10. 2024 se konalo závěrečné letošní chytání pro náš spolek a 
pozvané rybáře.  
Začátkem listopadu proběhne druhý ročník, kdy přijedou rybáři i ze zahraničí. Bude se 
chytat v rybářské technice methodfeeder, která je velice účinná na chladné vody. 
Chytajícími budou zkušení rybáři z methodfeederové ligy, což je pro mne radost uvítat 
tak výborné závodníky, kteří otestují naši vodu.  
Poslední akce bude 31. 12. 2024 dopoledne na naší rybářské baště, kde se společně 
rozloučíme s letošním rokem. Všichni jste srdečně zváni. 
Tímto chci poděkovat členům našeho rybářského spolku za účast a organizaci všech 
letošních akcí. Bez vás by to nešlo, díky. 
Akce na rok 2025: začátkem dubna se bude konat další zkušební odchyt na N2. První 
týdny v červnu a září budou probíhat rybářské závody, poté poslední akce roku bude 31. 
12. 2024 na zakončení roku 2025. Na všechny tyto akce jste srdečně zváni. Uvažuji také 
o rybářském kroužky a kurzech pro mladistvé a dospělé. Pokud jste někdy uvažovali, že 
byste se někdy chtěli stát rybáři, chtěli si chytit rybu na Vánoce, popovídat si o rybách 
nebo mít větší sny jako já a stát se závodníkem v rybářské lize, tak se mě nebojte 
kontaktovat na čísle 774 031 334. Děkujeme za vaši přízeň a těšíme se na další akce s 
vámi. 

Petrův zdar.  
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Různé 
 
JAK ZAZNAMENAT KRÁSY NAŠÍ PŘÍRODY – TVORBA HERBÁŘE  
Markéta Žákovská 

 
Léto je ideální čas na procházky přírodou a objevování rostlin, které kolem nás rostou. 
Jedním ze způsobů, jak si uchovat vzpomínky na krásy přírody, je tvorba herbáře. Herbář 
není jen pro botaniky nebo školní projekty – může být zábavnou a poučnou aktivitou pro 
každého, kdo má rád přírodu. Herbář nám pomáhá lépe poznat a rozpoznat různé druhy 
rostlin, které rostou v našem okolí, a slouží také jako krásná památka na naše výpravy 
do přírody. Jak sbírat rostliny 
Výběr místa: Vydejte se na procházku do přírody, do parku nebo na louku. Snažte se 
vybírat rostliny, které jsou běžné a není jich nedostatek. 
Sbírání rostlin: Pomocí malého nožíku nebo nůžek opatrně odstřihněte rostlinu. Snažte 
se získat celý exemplář, včetně kořenů, stonku, listů a květů. 
Poznámky: Ještě než se vrátíte domů, poznamenejte si místo a datum sběru. Pokud 
znáte název rostliny, zapište si ho. 
Sušení rostlin 
Příprava: Rostliny jemně otřete, abyste odstranili nečistoty. Rozložte je na savý papír tak, 
aby se části rostliny nedotýkaly a nekroutily se. 
Lisování: Položte rostliny mezi dvě vrstvy papíru a vložte je do knihy nebo lisu. Přidejte 
další vrstvy papíru a rostlin, pokud sbíráte více exemplářů. 
Zatížení: Knihu nebo lis zatěžkejte dalšími knihami nebo těžkými předměty. Nechte 
rostliny sušit 1-2 týdny, během kterých pravidelně měňte papíry, aby se zabránilo 
plesnivění. 
Ukládání rostlin: Usušené rostliny opatrně připevněte na listy papíru v sešitu nebo 
deskách. Můžete je přilepit lepicí páskou nebo připevnit drobnými kousky papíru. 
Označení: Každou rostlinu opatřete štítkem s jejím názvem, datem a místem sběru. 
Pokud znáte i latinský název, přidejte ho také. 
Dekorace: Herbář můžete ozdobit kresbami, fotografiemi nebo poznámkami o rostlinách. 
Respekt k přírodě: Sbírejte rostliny s ohledem na jejich ochranu a zachování. Neberte 
vzácné nebo ohrožené druhy. 
Spolupráce: Zapojte rodinu nebo přátele do sběru rostlin a tvorby herbáře. Je to skvělá 
společenská aktivita. 
Herbář není jednorázový projekt. Můžete ho doplňovat a rozšiřovat po celý rok. 
Tvorba herbáře je krásným způsobem, jak prozkoumat přírodu, zlepšit své botanické 
znalosti a vytvořit si trvalou památku na vaše výlety. Vydejte se do přírody a začněte tvořit 
svůj vlastní herbář ještě dnes! 
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Různé 
 
JAK PŘIPRAVIT ZAHRADU NA ZIMU? 

Markéta Žákovská 

Zima se blíží a je čas připravit zahradu na chladné měsíce. Správná příprava nejen chrání 
rostliny před mrazem, ale také zajišťuje, že na jaře budou vaše záhony opět kvetoucí a 
zdravé. Zde je několik užitečných tipů, jak na to. 
1. Úklid zahrady 
Odstranění zbytků rostlin: Sběr uschlých listů, stonků a zbytků plodin, které mohou být 
zdrojem škůdců a chorob. 
Kompostování: Zdravé části rostlin můžete přidat do kompostu. 
2. Ochrana rostlin 
Mulčování: Přidejte vrstvu mulče (např. z kůry nebo slámy) kolem rostlin, aby se udržela 
vlhkost a chránily kořeny před mrazem. 
Pokrytí citlivých rostlin: Zvažte použití netkané textilie, juty nebo speciálních zimních krytů 
pro rostliny citlivé na mráz. 
3. Péče o stromy a keře 
Pruning: Uřízněte suché nebo poškozené větve, aby se snížilo riziko zlomení během 
sněhových bouří. 
Ochrana kmenů: Ochranné obaly na kmenech mladých stromů mohou chránit proti 
hlodavcům. 
4. Údržba trávníku Sečení: Zkraťte trávu na délku přibližně 5-7 cm před zimou. 
Hnojení: Aplikujte podzimní hnojivo, které podpoří zdravý růst na jaře. 
5. Ochrana nářadí 
Údržba nářadí: Očistěte a naolejujte zahradní nářadí, aby se prodloužila jeho životnost. 
6. Příprava záhonů 
Zasazení zimních plodin: Zvažte zasazení některých zimních plodin (např. česnek) nebo 
zimních květin, které odolávají chladu. 
Příprava zahrady na zimu je klíčová pro ochranu vašich rostlin a zajištění jejich zdravého 
růstu v nadcházející sezóně. S trochou úsilí a plánování můžete vytvořit zahradu, která 
přežije zimu a na jaře se opět rozkvete. Užívejte si krásy každého ročního období a 
nezapomeňte, že péče o zahradu je celoživotní radostí! 
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Různé 
 
UDRŽITELNÉ VÁNOČNÍ OZDOBY: JAK SI JE PŘIPRAVIT DOMA 

Markéta Žákovská 

Vánoční svátky jsou obdobím radosti a oslav, ale také časem, kdy se často zapomíná na 
ekologické aspekty našich tradic. Připravit si udržitelné vánoční ozdoby je skvělý způsob, 
jak snížit svůj ekologický otisk a zároveň si užít kreativní proces. Zde je několik tipů a 
nápadů, jak na to. 
1. Přírodní materiály:  
Jedním z nejlepších způsobů, jak vytvořit ekologické ozdoby, je využít přírodní materiály. 
Sušené plody a koření: Pomeranče, jablka, skořice nebo hřebíček mohou vytvořit krásné 
a voňavé ozdoby. Stačí je nakrájet na plátky a sušit v troubě. 
Ořechy a semena: Vytvořte ozdoby z vlašských ořechů nebo semínek. Můžete je natřít 
barvami na bázi přírodních pigmentů nebo je nechat v jejich přirozené podobě. 
Přírodní větvičky a jehličí: Z větviček můžete sestavit girlandy nebo věnce, které dodají 
vašemu domovu tradiční atmosféru. 
2. Recyklované materiály 
Dalším skvělým způsobem, jak snížit odpad, je využít recyklované materiály: 
Papír a karton: Staré noviny, časopisy nebo kartonové krabice se dají proměnit na krásné 
origami ozdoby, papírové řetězy nebo stromečky. 
Plastové lahve: Z prázdných plastových lahví lze vytvořit různorodé dekorace, jako jsou 
vánoční koule nebo hvězdy. Stačí je vyčistit a ozdobit podle vaší fantazie. 
3. Ekologické nákupy 
Pokud se rozhodnete pro nákup ozdob, vyberte si ty, které jsou vyrobeny z ekologických 
nebo recyklovaných materiálů. Existuje řada firem, které se specializují na udržitelné 
vánoční dekorace, a podpořením těchto značek přispějete k ochraně životního prostředí. 
4. Tradiční zdobení 
Nezapomínejte na tradiční vánoční zvyky. Například zdobení perníčků nebo výroba 
ozdob z těsta může být zábavným způsobem, jak zapojit rodinu a vytvořit vzpomínky, 
které přetrvají. 
Udržitelné vánoční ozdoby nejsou jen trendy, ale také skvělý způsob, jak ukázat, že na 
životním prostředí záleží. Ať už se rozhodnete pro DIY projekty, využití přírodních nebo 
recyklovaných materiálů, každá ozdoba přispěje k vašim ekologickým cílům. 
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Společenská rubrika 
 
Významné jubileum si v druhém a třetím čtvrtletí roku 2024 připomněli tito naši 
spoluobčané. 
 
paní Doležalová Marie 85 let  
pan Horák Vojtěch  80 let 
paní Horáková Ludmila  80 let 
paní Školoudová Marie   80 let 
pan Krejčí Milan  70 let 
pan Bomer Josef  70 let 
paní Bartíková Petra   55 let 
pan Barot Josef   55 let 
pan Umrian Milan  50 let  
paní Tomaníková Ivana  50 let 
pan Fojtík Igor    50 let                    

 
Jubilantům blahopřejeme a do dalších let přejeme pevné zdraví, hodně štěstí a životní 
optimismus. 

 
Statistika obyvatel obce za 2. a 3. čtvrtletí roku 2024 
 
V obci je k trvalému pobytu přihlášeno 331 obyvatel. Během prvního čtvrtletí se 
k trvalému pobytu v obci přihlásilo 6 obyvatel a 2 se odstěhovali. 
 
V období duben až září 2024 se v obci narodili: 
 
* Apolena Vaculíková 
* David Resler 
 
Rodičům srdečně gratulujeme a dětem přejeme hodně 
zdraví. 
 
 
 
V srpnu nás opustila paní Drahomíra Tomčíková. 
 
Čest její památce. 
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